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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   8 de maig de 2014 
Horari:  20.30 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  regidor    
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Elecció del batle. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Elecció del batle 
 
Fa uns minuts Jaume Alzamora Riera, batle de l’Ajuntament, ha presentat al Ple la renúncia al seu 
càrrec i aquest òrgan s’ha donat per assabentat de la seva renúncia com a batle, d’acord amb el que 
estableix l’article 40.4 del ROF. 
 
Per tant, ara s’ha de dur a terme el Ple per elegir el batle o batlessa. 
 
El procediment per a l’elecció del batle ve regulat en l’article 37 del ROF i en els articles 195 i 196 de la 
Llei orgànica del règim electoral general. 
 
En primer lloc, es forma la Mesa d’Edat, que ha d’estar formada de la manera següent: 
 
- Regidor de més edat: Joan Lliteras Espinosa (PP) 
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- Regidora de menys edat: Maria del Mar López Martí (UIA) 
- Secretària: la de la corporació. 
 
La secretària de la Mesa d’Edat informa que poden ser candidats els regidors que encapçalen les llistes 
corresponents: 
 
- Magdalena Maria Fernández (UIA) 
- Manolo Galán Massanet (PSOE) 
- Bartomeu Gili Nadal (PI) 
- Joan Lliteras Espinosa (PP) 
- Guillem Cladentey Crego (I. Verds) 
 
Abans de procedir a la votació, la secretària de la Mesa d’Edat demana a cada un d’ells si volen ser 
candidats a la Batlia. 
 
Així mateix, la secretària de la Mesa d’Edat diu que, si algun dels regidors que encapçalen les llistes 
corresponents no vol ser candidat a la Batlia, ha de renunciar abans de l’elecció. 
 
A continuació, es relacionen els candidats a la Batlia: 
 
- Bartomeu Gili Nadal (PI) 
- Manuel Galán Massanet (PSOE) 
- Guillem Caldentey Crego (I. Verds)  
 
La secretària informa que votació pot ser ordinària, nominal o secreta, si així s’acorda per majoria 
absoluta. 
 
També informa que, si un candidat obté majoria absoluta dels vots dels regidors, és declarat electe. Si 
cap no l’obté, és proclamat batle el regidor que encapçala la llista que hagi obtingut major nombre de 
vots populars en el municipi. 
 
En el cas que el regidor que encapçala la llista més votada renunciï a la Batlia, serà proclamat batle el 
següent de la llista més votada. I, en el cas que cap regidor de la llista més votada vulgui ser proclamat 
batle, es passarà a la llista següent més votada, i així successivament. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, fer la votació nominal, amb el resultat següent: 
 
Jaume Alzamora Riera   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Magdalena Maria Fernández   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Maria del Mar López Martí   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Manuel Galán Massanet        vota  Manolo Galán Massanet. 
Maria Paula Ginard Vílchez   vota  Manolo Galán Massanet. 
Onofre Serra Vila    vota  Manolo Galán Massanet. 
Bartomeu Gili Nadal    vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Maria Antònia Sureda Martí   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Magdalena Llull Ferrer   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Juan Lliteras Espinosa    vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Miguel Servera Morey   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Guillem Caldentey Crego   vota  Guillem Caldentey Crego. 
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Una vegada realitzada la votació, la secretària informa sobre el resultat: 
 
- Bartomeu Gili Nadal (PI): 8 vots. 
- Manuel Galán Massanet (PSOE): 3 vots. 
- Guillem Caldentey Crego (I. Verds): 1 vot. 
 
El candidat del PI, Sr. Bartomeu Gili Nadal, ha obtingut la majoria absoluta legal i és declarat electe. 
 
Per adquirir la plena condició de batle, el candidat electe ha de jurar o prometre acatament a la 
Constitució, d’acord amb la fórmula establerta a l’article 1 del Decret 707/1979, que diu: 
 
“Promet per la meva consciència i pel meu honor de complir fidelment les obligacions del càrrec de 
batle amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes 
Balears com a normes fonamentals de l’Estat”. 
 
Seguidament, el batle llegeix el discurs següent, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Fa com uns set anys que estic com a regidor d’aquest Ajuntament, quatre més que vaig ser president 
d’un comitè local, per tant ja són onze anys que estic en aquest mon de la política, i la veritat és que ha 
estat un camí molt agradable, contràriament a allò que pugui parèixer: que tot el dia estam tirant-nos els 
trastos a la premsa, que ens estam discutint…, la veritat és que és un món en el qual estic aprenent molt 
i esper aprendre més des d’aquest lloc que em toca ocupar, en el qual he fet amics i confii seguint-ne 
fent i la veritat és que el que jo volia fer avui era valorar una mica la feina dels regidors que estam avui 
aquí. Crec que és necessari, sobretot avui, que gent com nosaltres, na Maria Antònia farà 12 anys en 
aquesta legislatura, en Manolo, si no record malament, també, na Paula s’hi fa a prop, i són molts 
d’anys d’una vida dedicada, al final, a una cosa que ens agrada, perquè no ho faríem si no ens agradàs. 
Ara he vist, en aquests vuit anys com a regidor, moltes coses que no coneixia, he conegut molta de gent 
que no coneixia i la veritat és que és una de les satisfaccions més grans que un es pot endur. 
 
També és un dia per agrair a tots aquells que m’han ajudat a seguir fins aquí, primer i no pot ser d’una 
altra manera, tota la part familiar, ja que jo, fora el seu suport no seria aquí avui, és important perquè 
ells també estan un poc involucrats, encara que no ho vulguin estar; també, evidentment a tota la part 
política, tots els companys de partit, de comitè que m’han acompanyat aquests anys, diferents regidors 
que han passat, evidentment les regidores d’ara, tota la gent nova que s’ha incorporat al comitè i, 
especialment, al partit. No seria jo aquí si el PI no s’hagués constituït; va ser un camí llarg, al final, però 
si el PI no s’hagués pogut constituir, jo hagués fet una passa enrere. Crec que tenim moltes esperances 
en aquest projecte i creim que és el moment de fer aquesta passa endavant i, per això, hem decidit fer-la 
i fer tot el possible per arribar aquí. 
 
He d’agrair, també, a Unió Independents d’Artà i, de manera personalitzada, a en Jaume Alzamora, que 
és amb el que més contacte diari he tengut, perquè tenien una excusa perfecta per no fer aquesta passa; 
estant en minoria, hem aconseguit un vot de suport del Partit Popular i la veritat és que tenien totes les 
excuses per no fer-ho i crec que aquesta passa que heu fet avui us engrandeix com a partit. 
 
Amb el Partit Socialista també hem tengut totes les converses possibles, hem tengut molt bona relació 
sempre, de fet hem governat molts d’anys junts i l’experiència també va ser molt positiva i des d’aquest 
punt, d’Equip de Govern i oposició, esper que segueixi essent una bona relació; sabeu que no pot ser 
d’una altra manera, ja que teniu les portes obertes i totes les eines per entendre’ns i per seguir xerrant de 
tot el que faci falta. Respect molt i he respectat la vostra postura durant aquest procés; cada partit és ben 
lliure de fer allò que vulgui amb els seus vots i, per tant, respect la vostra postura, encara que no hagi 
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estat possible aquest punt de trobada en aqueta legislatura. 
 
Al Partit Popular, evidentment, també li he d’agrair el que ha fet avui, que no és gaire habitual en el 
món de la política: ha fet una passa endavant sense demanar res a canvi, ens ha donat un suport com a 
partit, cosa que nosaltres agraïm sincerament, i també ho vull personalitzar amb en Juan, perquè és amb 
el que més xerrades i cafès hem fet per arribar aquí. Sabem molt bé quines han estat les xerrades i el 
fons de tot i el camí que hem collit i que volem collir, per tant, tot allò que es vulgui insinuar, que es 
vulgui dir, que hi ha o que no hi ha, nosaltres sabem el que és, sabem que és un vot incondicional i 
sense condicions i que us agraïm de veres molt. 
 
A Iniciativa Verds, també crec que és una de les satisfaccions que ens hem duit, hem xerrat moltíssim 
durant tots aquests anys, hem governat junts també bastanta estona i, crec que, també, que hem establert 
una comunicació, una via de diàleg, encara que, de vegades més de les que voldríem, no coincidim; crec 
que la relació ha estat molt positiva i, per part meva, seguiré fomentant. 
 
Res més, dir i agrair a tothom que en el seu moment, i moments molt difícils, ens va donar suport com a 
Convergència per les Illes; en aquells moments, treure tres regidors, encara que, en un primer moment, 
es pogués interpretar com una baixada grossa dins Artà, perquè venien d’on venien, crec que va ser, vist 
en perspectiva, un èxit; hem consolidat un projecte amb aquesta passa del PI. També vull dir a tothom 
que té les portes obertes per a allò que vulgui; la meva feina principal com a batle crec que és escoltar a 
tothom i ajudar, en la mesura que pugui, tothom sense crear falses expectatives, però donar la mà a tot 
el que es pugui i ens permeti la normativa. 
 
Per tant, res més, vull expressar el meu agraïment a tothom i esper estar a l’alçada de les circumstàncies. 
 
Gràcies.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, desitja sort i encert al batle i li diu que té la seva total disposició per a 
tota la feina que encara els queda per fer durant aquest any. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, també desitja sort i encert al batle. Diu que creu que s’ha dit pel 
mitjans de comunicació que serà un any continuista. Diu que està content perquè no s’ha d’oblidar que 
el PSOE va facilitar que els pressupostos s’aprovassin amb una sèrie de condicions i que, per tant, entén 
que aquestes condicions no eren d’UIA, sinó de l’Equip de Govern i que, per tant, entén que es 
respectaran. Diu al batle que els tendran devora des de la transparència, la responsabilitat i des del poble 
d’Artà. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Quan va començar aquesta legislatura, com a portaveu del Partit Popular vaig desitjar al batle que el 
“barco” arribés a bon port, però que no s’oblidés que tots nosaltres també anàvem dins el vaixell. I al 
nou batle li desitjam el mateix. Et donam la confiança perquè nosaltres, la gent del PP d’Artà i de la 
Colònia de Sant Pere, creim que els acords són per complir-se, ni més ni manco, fora fugir ni un pèl que 
estem a l’oposició, només ajudem a complir un pacte, és a dir, el canvi de Batlia. Res pus, que quedi 
mol clar. Enhorabona.>> 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que ells sí varen posar condicions i que no es poden creure un 
pacte sense condicions, ja que opina que, en política, no poden concebre un pacte sense condicions. Li 
desitja, al batle, tota la sort, encert i cordialitat, però diu que, en política, la cordialitat s’aconsegueix 
respectant no només les lleis, que per suposat acaba de prometre el càrrec de batle amb respecte a la 
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Constitució i a l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears i tota la legislació que es desprèn, i aquí, 
segons el Sr. Caldentey, en aquest Ajuntament no es respecta la llei, no només per part del Sr. Alzamora 
Riera, sinó per part de la resta de dotze regidors d’aquesta corporació. Exposa que ells, una vegada 
acabada tota la via política i via administrativa, amb responsabilitat, amb deure i amb respecte amb les 
lleis, en donaran informació a qui pertoqui. Diu que, per a aquest moviment, necessita l’aprovació 
d’actes i demana al Sr. Batle que ordeni que, quan es dugui un ordre del dia, es duguin a aprovació les 
actes corresponents. Així mateix, dóna una sèrie de missatges, cordialitat, no només en compliment de 
les lleis, sinó en el compliment dels acords dels plenaris, ja que, diu el portaveu d’I. Verds, els consta 
que uns 5, 6 o 7 acords que s’han aprovat en aquest plenari no s’han dut a terme. 
 
Per altra banda, el portaveu d’I. Verds diu que prendrà, com a gest de responsabilitat i de cordialitat, que 
es faci una comunicació a la Guàrdia Civil per part del nou batle d’Artà per retirar, desautoritzant el 
darrer batle, una nova denúncia contra ell, que està imputat per la Guàrdia Civil, per una altra imputació 
absurda, que no sap de què es tracta, perquè en la denúncia no es determinava el presumpte delicte, 
referent a la seva actuació en defensa dels interessos públics i municipals exposant el altíssim grau de 
vulnerabilitat de les dades contingudes en els servidors municipals. 
 
Per acabar, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que es posa a disposició del batle per a qualsevol 
ajuda, qualsevol proposta o qualsevol necessitat.  
 
 
Acords 
 
1. Acordar: 
1.1. Acordar, per unanimitat, fer la votació nominal, amb el resultat següent: 
Jaume Alzamora Riera   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Magdalena Maria Fernández   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Maria del Mar López Martí   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Manuel Galán Massanet        vota  Manolo Galán Massanet. 
Maria Paula Ginard Vílchez   vota  Manolo Galán Massanet. 
Onofre Serra Vila    vota  Manolo Galán Massanet. 
Bartomeu Gili Nadal    vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Maria Antònia Sureda Martí   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Magdalena Llull Ferrer   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Juan Lliteras Espinosa    vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Miguel Servera Morey   vota  Bartomeu Gili Nadal. 
Guillem Caldentey Crego   vota  Guillem Caldentey Crego.  
1.2. Declarar batle electe Bartomeu Gili Nadal, candidat del PI.  
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 
 


